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P R O T O K Ó Ł   Nr XXVIII/08 

 
XXVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Rewal odbytej w dniu 27 czerwca 2008 
roku w Rewal.  
 
 
Sesję rozpoczęto o godz. 1015. zakończono o godz. 1200. 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Rewal. 
 
Obradom przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy Joanna Drzewińska- 
Dąbrowska 
Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik do protokołu stwierdziła, 
iŜ w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co przy ustawowym składzie 15 osób 
stanowi quorum wystarczające do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Przewodnicząca powitała przybyłych na obrady radnych, sołtysów oraz 
zaproszonych gości. (lista obecności stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu). 
 
Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie bez odczytania 
protokołu z XXVII sesji. W wyniku głosowania za takim wnioskiem było 9 
radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu. 
Prowadząca obrady Przewodnicząca przedstawiła projekt porządku obrad, 
następującej treści. 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  
2. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy.  
3. Przedstawienie porządku obrad.  
4. Informacja Wójta Gminy o działalności od ostatniej sesji Rady Gminy.  
5. Interpelacje radnych i zapytania sołtysów.  
 
6. Wprowadzenie zamian w uchwale Nr XVIII/124/07; w sprawie ustalenia 

regulaminu wynagradzania nauczycieli na 2008 rok 
a) relacja sprawozdawcy  
b) stanowiska Komisji Rady, 
c) dyskusja,  
d) podjęcie uchwały.  

 
7. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr XXVII/180/08; w sprawie 

gospodarowania mieniem komunalnym 
a) relacja sprawozdawcy,  
b) stanowiska Komisji Rady, 
c) dyskusja,  
d) podjęcie uchwały.   

 
8. Podjecie uchwał w sprawie wezwania o naruszenie interesu prawnego:   

Jolanty Kurowskiej, Tomasza Czarnoby, Jana Rachwalskiego, Spółki  
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z o.o Nowator  
a) relacja sprawozdawcy,  
b) stanowiska Komisji Rady,  
c) dyskusja,  
d) podjęcie uchwały.   

 
9. Utrata mocy uchwał; 

a) relacja sprawozdawcy,  
b) stanowiska Komisji Rady,  
c) dyskusja,  
d) podjęcie uchwały.   

 
10.  Gospodarowanie mieniem komunalnym;   

a) relacja sprawozdawcy,  
b) stanowiska Komisji Rady,  
c) dyskusja,  
d) podjęcie uchwały.  

 
11. Gospodarowanie mieniem komunalnym;  

a) relacja sprawozdawcy,  
b) stanowiska Komisji Rady,  
c) dyskusja,  
d) podjęcie uchwały.  

 
12. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr XVIII/ 127/07 uchwalającej Gminny 

Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałaniu Narkomanii na 2008 rok.  

a) relacja sprawozdawcy,  
b) stanowiska Komisji Rady,  
c) dyskusja,  
d) podjęcie uchwały. 

 
13. Wprowadzenie zmian w budŜecie na 2008 rok. 

a) relacja sprawozdawcy,  
b) stanowiska Komisji Rady,  
c) dyskusja,  
d) podjęcie uchwały 

  
14.  Zaciągnięcie poŜyczki w WFOŚiGW 

a)  relacja sprawozdawcy,  
b) stanowiska Komisji Rady,  
c) dyskusja,  
d) podjęcie uchwały 

 
15. Wprowadzenie zmian w budŜecie na 2008 rok dotyczące zmian WPI 

a) relacja sprawozdawcy,  
b) stanowiska Komisji Rady,  
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c) dyskusja,  
d) podjęcie uchwały 

 
16. Wolne wnioski i zapytania.  
17.  Zakończenie obrad.  

 
Z wnioskiem o włączenie do porządku obrad dodatkowego projektu uchwały 
o powołaniu stałej komisji rady wystąpił Wójt Gminy Robert Skraburski. 
W związku z powyŜszym Przewodnicząca poddała pod głosowanie nowe 
brzmienie porządku obrad tj. włączenie jako pkt. 16 porządku obrad projektu 
wnioskowanej uchwały.  
Za przyjęciem zmienionego porządku obrad wszyscy radni obecni na sesji 
Rady glosowali jednomyślnie. 
 
Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad informacji o swojej działalności od 
ostatniej sesji udzielił Wójt Gminy Robert Skraburski. 
 
W swojej informacji poruszył między innymi sprawy: 
- rozpoczęcie rozbudowy oczyszczalni ścieków (trwają prace logistyczne) 
- końca budowy rurociągu tłocznego Trzęsacz – Pustkowo (termin 
zakończenia początek lipca) i zlecenia koncepcji budowy nowego rurociągu 
Rewal – Trzęsacz. 
- zakończenia budowy odwodnienia ul. Kamieńskiej w Rewalu oraz 
rozpoczęcia prac projektowych na ul. Dworcowej 
- podpisania umowy z firma specjalistyczna na usuwanie azbestu zgodnie z 
opracowanym harmonogramem. Wykonawca rozpocznie roboty w 
następnym tygodniu w granicach 15 lipca br. 
- zakończenia procedury przetargowej na remont zejścia plaŜowego w 
Rewalu, (obecnie trwają negocjacje w sprawie ceny).  
- wymiany podłogi w hali sportowej w Niechorzu. Prace zostały juŜ 
zakończone. 
- dotacji na rozbudowę oczyszczalni ścieków. 
- Gmina otrzymała pozytywną opinię na dotację z Eko Funduszu w wysokości 
7 880. 000 zł. 
- wniosku do WFOŚiGW na rozbudowę oczyszczalni. 
- wniosek taki został złoŜony obecnie jest weryfikowany Gmina stara się o 
kwotę 17.000.000 zł. 
- zakończenia prac związanych z budowa ścieŜek rowerowych obecnie trwa 
znakowanie tras i drukowanie folderu z naniesionymi trasami. 
- sprawy zakończenia budowy oświetlenia ulic Kamieńskiej i Polnej w Rewalu. 
Ponadto Wójt poruszył sprawy bieŜące nurtujące wszystkich mieszkańców 
gminy, a mianowicie: utrzymania zieleni, koszenia traw, oznakowania ulic, 
wymiany tablic z nazwami ulic, remont zejścia plaŜowego w Rewalu przy 
ośrodku zdrowia , oraz opóźnienia przy realizacji budowy nowego zejścia w 
Trzęsaczu przy ruinach. 
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 W trakcie realizacji znajdują się naprawy dróg i chodników na terenie 
całej gminy. Osiągnięto juŜ dobry wynik w pobieraniu opłat tj. miejscowej i 
targowej oraz wpływy z wydawanych zezwoleń na alkohol i z foto radarów. 
 
 
W punkcie dotyczącym interpelacji radnych i zapytań sołtysów swoje 
interpelacje złoŜyli: 
 
Radny Marcin Smoczyk: 

1. Kiedy będzie zakończona organizacja ruchu w Pobierowie? 
2. Czy Starostwo Powiatowe dokona sprzedaŜy schroniska 

młodzieŜowego? 
 
Radny Waldemar Jaworowski: 

1. Jestem za tym aby dotacja rządowa przeznaczona na schronisko 
została przekazana gminie? 

 
 
Radny Henryk Kowal: 

1. Jaka jest ostateczna wersja dróg leśnych? 
 
Odpowiedzi na interpelacje udzielił Wójt Gminy Robert Skraburski. 

1. Sprawa zakończenia dokumentacji organizacji ruchu w Pobierowie 
przeciąga się brak jest jeszcze opinii stosownych urzędów cały czas 
monitorujemy te sprawę. Będziemy w kontakcie z sołtysem i radą 
sołecką  

2. Z ostatnich rozmów wynika ze wszystkim zaleŜy na utrzymaniu schroniska 
młodzieŜowego (nawet posłom) najlepiej jednak byłoby, aby 
pieniądze na kupno schroniska wyłoŜyła gmina. UwaŜam, Ŝe naleŜy 
poczekać na koniunkturę w obrocie nieruchomościami. Ceny róŜnicują 
się moŜliwe, Ŝe przyjdzie czas przystąpić do rozmów ze starostwem w 
sprawie nabycia schroniska poza przetargiem. 

3. Podzielam stanowisko Pana Jaworowskiego, Ŝe dotacja rządowa 
powinna naleŜeć się gminie. 

4. W przypadku utrzymania nawierzchni dróg leśnych uwaŜam, Ŝe 
najlepsza nawierzchnia to połoŜenie tłucznia. NaleŜy wybrać 
poszczególne ulice i systematycznie je nawozić. 

 
W punkcie interpelacje glos zabrał równieŜ radny Bogusław Woźniak. 
Stwierdził między innymi: 
 Jestem zobowiązany powiedzieć, Ŝe wszystkim bardzo dziękuję za wsparcie w 
bardzo trudnych chwilach, jakie mnie spotkały. Powiedziałem to w sposób 
ogólny, ale nie mogę nie wymienić tu parę nazwisk: Oli Jaworowskiej Hofman, 
Sławka Trzeciaka i Przemka Studzińskiego, którzy oddali dla mnie krew. 
Podziękować chcę równieŜ Panu Wójtowi za przyspieszenie operacji i za 
przesłane sms-y, które podnosiły mnie na duchu. Jeszcze raz wszystkim 
serdecznie dziękuję. 
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W dalszej części obrad, przystąpiono do realizacji poszczególnych punktów 
porządku obrad dotyczących podejmowania uchwał. 
 
Ad. 6 Wprowadzenie zamian w uchwale Nr XVIII/124/07; w sprawie ustalenia 
regulaminu wynagradzania nauczycieli na 2008 rok. 
 
Radni nie wymagali dodatkowej informacji. Komisje rady na połączonym 
posiedzeniu przyjęły projekt uchwały bez zastrzeŜeń. Radni nie zabrali głosu w 
dyskusji w związku z czym Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały i 
poddała pod głosowanie.  
Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
Ad. 7 Wprowadzenie zmian w uchwale Nr XXVII/180/08; w sprawie 
gospodarowania mieniem komunalnym. 
 
Radnym wystarczyła relacja sprawozdawcy i wyjaśnienia na wspólnym 
posiedzeniu obydwu komisji. Komisje akceptują projekt tej uchwały. Wobec 
braku głosów w dyskusji uchwała została poddana pod głosowanie.  
Radni podjęli uchwałę jednomyślnie. 
 
Ad. 8 Podjecie uchwał w sprawie wezwania o naruszenie interesu prawnego:  
Jolanty Kurowskiej, Tomasza Czarnoby, Jana Rachwalskiego, Spółki z o.o 
Nowator. 
 
Poszczególne projekty omówiono i poddano pod głosowanie oddzielnie. 
Komisje przyjęły wszystkie 4 projektu uchwał w wersji przedłoŜonej przez Wójta 
Gminy. W przypadku kaŜdego przedłoŜonego projektu radni głosowali w 
sposób  następujący: 
J. Kurowska za głosowało 10 radnych, 1 wstrzymujący się, 1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu. 
T. Czarnoba   za głosowało 10 radnych, 1 wstrzymujący się , 1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu. 
J. Rachwalski za głosowało 10 radnych, 1 wstrzymujący się, 1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu. 
Spółka z o.o  Nowator za głosowało 10 radnych, 1 wstrzymujący się, 1 radny 
nie brał udziału w głosowaniu. 
 
Ad.9  Utrata mocy uchwał. 
 
Komisje akceptują przedłoŜony projekt i przyjmują go w wersji 
zaproponowanej przez Wójta Gminy. W wyniku przeprowadzonego 
głosowania za głosowało 10 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 
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Ad. 10 Gospodarowanie mieniem komunalnym. 
 
Komisje przyjęły bez zastrzeŜeń wniesiony projekt uchwały. Wobec braku 
głosów w dyskusji prowadząca obrady przeprowadziła głosowanie. 
Projekt uchwały został przyjęty przez radnych jednomyślnie. 
 
Ad.11 Gospodarowanie mieniem komunalnym 
 
Radni rozpoczęli od dodatkowych pytań: 
 Radny Bogusław Woźniak : 
- uwaŜam, Ŝe uchwała ta w tej chwili ma sens, poniewaŜ rozpatrywana jest 
po uchwale, w której utraciły moc uprzednie uchwały z 1998 roku.  
- kiedy ta Pani składała podania o nabycie tego mieszkania?  
- uwaŜam, Ŝe trzeba było sprzedać to mieszkanie i radnych do tego nie 
mieszać. 
- uchwała w niczym nie przeszkadza utrzymuje stanowisko, które było 10 lat 
temu. 
Radny Waldemar Jaworowski: 
- problem byłby gdyby uchwała była sprzeczna. 
Ewa Korczyńska Kierownik Referatu Nieruchomości Urzędu Gminy. Pani 
Łozdowska kilkakrotnie składała podania o nabycie tego mieszkania jednak 
wtedy kiedy inni lokatorzy w tym budynku dokonywali zakupu lokali nie 
dysponowała środkami finansowymi, w związku z czym nie nabyła tego 
lokalu. Obecnie posiada środki finansowe i bardzo chce dokonać zakupu. W 
przypadku toczącej się sprawy sądowej to mogę stwierdzić, Ŝe do naszego 
urzędu wpłynęła informacja z Sądu Rejonowego w Gryficach, iŜ został 
złoŜony pozew przeciwko Joannie Łozowskiej o eksmisję. Termin rozprawy 
został ustalony na sierpień. Pani Łozdowska wniosła prośbę o dokonanie 
remontu tego mieszkania 
ElŜbieta Łonyszyn Sekretarz Gminy Rewal – stwierdziła, iŜ rzeczywiście przepis 
ustawy o ochronie lokatorów pozwala na złoŜenie pozwu do sądu o eksmisje 
uciąŜliwego lokatora. Jednak w przypadku wyroku sądu nakazującego taką 
eksmisję gmina zobowiązana jest zapewnić lokal zastępczy, w związku z 
powyŜszym naleŜy się zastanowić czy jest to korzystne.  
Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodnicząca poddała projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Za sprzedaŜą lokalu głosowało 10 radnych, przeciw 2 radnych. 

  
Ad.12 Wprowadzenie zmian w uchwale Nr XVIII/ 127/07 uchwalającej Gminny 
Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałaniu Narkomanii na 2008 rok.  
W punkcje relacja sprawozdawcy głos zabrała Sekretarz Gminy, która 
poinformowała radnych o zmodyfikowaniu treści projektu uchwały w związku  
z uwagami radcy prawnego. Wyjaśnień udzielił równieŜ Skarbnik Gminy, który 
stwierdził, Ŝe zostały naniesione do obecnego projektu wszystkie zmiany, które 
zostały omówione na komisji i na zapytanie Pani Przewodniczącej z jakiego 
zadania zabrano kwoty dotyczące Pustkowa, Skarbnik oświadczył, Ŝe z 
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projektu technicznego na co zgodę wyraził Sołtys Pustkowa. Komisje nie 
wypracowały stanowiska odnośnie projektu tej uchwały na swoim 
posiedzeniu, w związku z czym obecny projekt po zmianach został poddany 
radzie pod głosowanie na dzisiejszej sesji.  
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni  jednomyślnie. 
 
Ad.13 Wprowadzenie zmian w budŜecie na 2008 rok 
 
W przedmiocie projektu tej uchwały Skarbnik poinformował radnych, Ŝe 
wprowadzenie zmian w budŜecie na 2008 rok wiąŜe się ściśle z 
wprowadzeniem zmian w uchwale wymienionej w punkcie 12 porządku 
obrad. JeŜeli wiec Wysoka Rada przyjęła w niej wprowadzenie zmian to 
zasadne są zmiany w budŜecie. Komisje nie wypracowały równieŜ swojego 
stanowiska w przypadku tego projektu uchwały, bowiem nie były pewne czy 
Wysoka Rada przyjmie uchwałę zmieniającą preliminarz Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałaniu 
Narkomanii na 2008 rok. Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 
głosowanie.  
Rada przyjęła uchwałę jednomyślnie. 
 
Ad. 14 Zaciągnięcie poŜyczki w WFOŚiGW 
 
Stanowiska obydwu komisji w przedmiocie projektu uchwały były pozytywne, 
Komisje przyjęły proponowany projekt uchwały przedłoŜony przez Wójta 
Gminy. Przewodnicząca poddała projekt pod głosowanie.  
Rada jednomyślnie przyjęła ten projekt. 
  
Ad.15 Wprowadzenie zmian w budŜecie na 2008 rok dotyczące zmian WPI 
 
Komisje na wspólnym posiedzeniu przyjęły projekt uchwały i zaopiniowały go 
pozytywnie. Wobec braku głosu w dyskusji w tym zakresie Przewodnicząca 
poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
Rada przyjęła projekt uchwały jednomyślnie. 
 
Ad. 16 Powołanie stałej komisji Rady Gminy, ustalenia jej składu osobowego i 
przedmiotu działania 
 
Z propozycją podjęcia uchwały o powołaniu stałej komisji Rady o nazwie 
Komisja Morska wystąpił Wójt Gminy. Przedstawił radnym argumenty za 
powołaniem takiej komisji. Ostatnie zdarzenia jakie miały miejsce w naszym 
pasie brzegowym uzmysłowiły wszystkim mieszkańcom, iŜ naleŜy podejmować 
działania w celu ratowania brzegu morskiego. Powołanie komisji, której 
przedmiot działania obejmuje sprawy zarządzania obszarami przybrzeŜnymi 
znacznie usprawni działania Wójta Gminy w tym zakresie. Propozycja Wójta 
Gminy, co do przewodniczącego tej komisji w osobie Waldemara 
Jaworowskiego została przez radę przyjęta. Radny Waldemar Jaworowski od 
kilku lat jest mocno zaangaŜowany w sprawy szukania wspólnych rozwiązań w 
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ratowanie brzegu morskiego. Wójt Gminy zaapelował, aby w skład komisji 
weszli przedstawiciele poszczególnych miejscowości. Do udziału w pracach 
tej komisji oprócz Waldemara Jaworowskiego zgłoszeni zostali: Tomasz 
Kwiatkowski- Radny z Rewala, Karol Ciszek – Radny z Niechorza, Adam 
Grzesiek – Radny z Trzęsacza. Do udziału w pracach komisji został równieŜ 
zgłoszony przez Waldemara Jaworowskiego Radny Marcin Smoczyk, jednak 
nie wyraził zgody.  
Rada głosowała oddzielnie nad kaŜdą z kandydatur. 
 Za Waldemarem Jaworowskim jednocześnie przewodniczącym tej komisji 
głosowało 11 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.  
Tomaszem Kwiatkowskim głosowało 11 radnych, 1 radny wstrzymał się od 
głosu.  
Karol Ciszek głosowało 11 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.  
Adam Grzesiek głosowało 11 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
Po przegłosowaniu poszczególnych kandydatur Rada przyjęła jednomyślnie 
przedłoŜoną uchwałę.  
 
Ad. 17 Wolne wnioski i zapytania. 
 
W wolnych wnioskach głos zabrali 
Radny Marcin Smoczyk pogratulował panu Wójtowi i wszystkim, którzy brali 
udział w projekcie wytyczenia ścieŜek rowerowych na terenie Gminy Rewal. 
Wójt Gminy odpowiadając na powyŜsze poprosił o przekazanie podziękowań 
pracownikowi Urzędu Gminy Rewal Edycie Sobolak – Murzynowskiej, która 
najwięcej włoŜyła wkładu w uruchomienie tego zadania. 
Radny Henryk Kowal zwrócił się do Wójta Gminy o zatrudnienie przy świetlicy 
w Rewalu dyrygenta chóru. 
Radny Waldemar Jaworowski poinformował radnych o zaangaŜowaniu w 
działaniach przeciwko budowie gazociągu Rosja – Niemcy, o pozytywnych 
skutkach organizowanego happeningu, oraz stwierdził, Ŝe wciągu całego 
sezonu letniego w punktach informacyjnych CIPR zbierane będą podpisy pod 
petycją przeciwko budowie tego gazociągu.  
Wójt Gminy Robert Skraburski  

1. Poinformował zebranych o wyłoŜeniu do wglądu Studium 
Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 
Rewal. 

2.  Wspomniał, iŜ w miesiącu lipcu na terenie pałacu w Trzęsaczu zostanie 
przedstawiona prezentacja nowych inwestycji prowadzonych przez 
właściciela pałacu na tym terenie. Na powyŜszą prezentację zostaną 
zaproszeni wszyscy radni. 

 
Ad. 18 Po wyczerpaniu tematyki zastępca Przewodniczącego Karol Ciszek 
zamkną XXVIII zwyczajną sesję Rady Gminy. 
  
 
………………..……….           ……………………………. 
Protokółował Izabela Fiedukowicz-Pabin    Przewodnicząca Rady 


